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U S N E S E N Í  č.89/14 
ze schůze  

Rady města Nový Knín 
14. 7. 2014 

 
Usnesení č. 1-89/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e program schůze rady města dne 
14.7. 2014. 
 

Usnesení č. 2-89/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  dopis Ing. Jana Goren-
číka ohledně návrhu uspořádání vlastnických 
vztahů pozemků u bytového domu č.p. 201 
v Novém Kníně.  
 

Usnesení č. 3-89/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  oznámení o záměru 
vyhlásit skupinu památných stromů v k.ú. Nový 
Knín – Lípy u svatého Floriána – zaslané Měst-
ským úřadem Dobříš, odborem životního pro-
středí. 
 

Usnesení č. 4-89/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  přílohu č. 1 – Pověření 
(zmocnění) svozové firmy k Dodatku č.1 ke 
smlouvě o zajištění zpětného odběru a využití 
odpadu z obalů mezi Městem Nový Knín a 
EKOKOMEM. 
 

Usnesení č. 5-89/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  cenovou nabídku firmy Silnice 
TS na úpravu vpustí a šoupat v silnici II. třídy 
č. 114 v Novém Kníně. 
 

Usnesení č. 6-89/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  podání žádostí o dotaci z fondů 
MMR ČR na škody na místních komunikacích 
a dopravních zařízeních po povodni v roce 
2013. 
 

 Ing. Tomáš Havlíček       PaedDr. Miloš Petřík 
      starosta města                   místostarosta  
 

V Novém Kníně dne  14. 7. 2014 

U S N E S E N Í 
č.90/14 

ze schůze Rady města Nový Knín 
28. 7. 2014 

 
Usnesení č. 1-90/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne 
28.7. 2014. 
 

Usnesení č. 2-90/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  Smlouvu o nájmu ne-
movitosti (nebytové prostory v suterénu byto-
vého domu č.p. 423 – kotelna a sklad paliva) 
mezi IVORY Energy, a.s. a Městem Nový 
Knín. 
 

Usnesení č. 3-90/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  Smlouvu o dodávce 
tepelné energie pro bytové domy na sídlišti 
v Novém Kníně mezi IVORY Energy a.s. a 
Městem Nový Knín. 
 

Usnesení č. 4-90/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  Příkazní smlouvu o zabezpeče-
ní přípravy žádosti o dotaci na akci „Re-
konstrukce a modernizace Mateřské školy ve 
městě Nový Knín“ mezi WITERO s.r.o. a Měs-
tem Nový Knín  a  p o v ě ř u j e  starostu měs-
ta podpisem smlouvy a dojednáním přesných 
podmínek. 
 

Usnesení č. 5-90/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  Příkazní smlouvu o zabezpeče-
ní přípravy žádosti o dotaci na akci „Výstavba 
vodovodu ve městě Nový Knín“ mezi WITERO 
s.r.o. a Městem Nový Knín  a  p o v ě ř u j e  
starostu města podpisem smlouvy a dojednáním 
přesných podmínek. 
 

Usnesení č. 6-90/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  smlouvu o dílo o zhotovení 
ekonomického magazínu s programem oriento-
vaným na získávání dotací mezi Fobeset Plus, 
s.r.o. a Městem Nový Knín  a  p o v ě ř u j e  
starostu města podpisem smlouvy a dojednáním 
přesných podmínek. 
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Zprávy ze zasedání  
městské rady 
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Usnesení č. 7-90/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  zpracování energetického audi-
tu veřejného osvětlení pro město Nový Knín. 
 

Usnesení č. 8-90/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  Smlouvu o sdružených 
službách dodávky elektřiny pro hladinu NN 
mezi Amper Market, a.s. a Městem Nový Knín. 
 

Usnesení č. 9-90/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  rozpočtové opatření č. 7/2014. 
Rozpis jednotlivých položek je nedílnou sou-
částí tohoto usnesení. 
 

 Ing. Tomáš Havlíček       PaedDr. Miloš Petřík 
      starosta města                   místostarosta  
 

V Novém Kníně dne  28. 7. 2014 

Od 1. září 2014 se mění dosavadní systém 
objednávání a placení vyvážení fekálií pro 
všechny nemovitosti ve městě s výjimkou Ko-
zích Hor, Chramišť a Libčic. Nově tedy již bez 
kupónů z MěÚ, stočné ve výši 30,- Kč/m3 se 
bude platit přímo dopravci.  

P o z v á n k a  
 

Zastupitelstvo města Nový Knín  
zve na své zasedání,  
které se bude konat  

dne 18.9.2014 od 19.00 hodin 
v zasedací místnosti v podkroví radnice  

v Novém Kníně. 

Narodilo se Vám miminko a máte zájem o 
slavnostní vítání občánků? 

Stačí oznámit jméno a datum narození dítěte, 
jména rodičů a adresu trvalého pobytu telefo-
nicky na č. 318593015, nebo e-mailem na adre-
su: jana.rambouskova@mestonovyknin.cz. 
Oznámení můžete učinit také osobně 
v kanceláři matriky na MěÚ Nový Knín u paní 
Rambouskové. 

Vítání občánků budeme pořádat v průběhu 
měsíce října nebo listopadu. 

Vítání občánků  
– výzva radnice 

Muzeum zlata a Město Nový Knín zamýšlí vytvoření modelu zlatodolu v Libčicích, který bude 
součástí expozice muzea 
v Novém Kníně. Tento 
model bude tvořit pan Ti-
chý z Dobříše. Proto prosí-
me všechny spoluobčany o 
zapůjčení fotografií, nebo 
naskenování a zaslání na 
níže uvedené adresy. Pro 
zapůjčení můžete kontak-
tovat Janu Kolkovou, nebo 
Petru Lojínovou z Muzea 
zlata v Novém Kníně a to 
na kontaktech: jana.
kolkova@mestonovyknin.
cz ,  318 593 015, 
721 445 445 a nebo pe-
traskocdopole@seznam.cz.  

Děkujeme 

Vyvážení fekálií  
od 1. 9. 2014 

 

Výzva – hledáme staré fotografie 



 

Poděkování  
"Ráda bych touto cestou poděkovala rad-
nímu panu Chmelíkovi za účinnou pomoc 
při hledání ztraceného pejska. Přestože to 

rozhodně bylo v jeho volném čase, nelenil a vyhlásil ztrátu rozhlasem, což vedlo nakonec ke 
šťastnému konci této nešťastné události. Pejska jsme po vyhlášení rozhlasem za pomoci 
dobrých lidí, kteří ho nalezli na silnici ve směru na Malou Hraštici, opět získali zpět. Vzhle-
dem k tomu, že psík nebyl zdejší a my ho tady v Kníně hlídali naší osmdesátileté mamince 
pobývající tou dobou v nemocnici, jednalo se z našeho pohledu o dost důležitou věc. Ma-
mince by se jistě přitížilo, kdybychom jí měli sdělit, že její chlupatý přítel je nezvěstný. Ješ-
tě jednou tedy děkuji." 

Jaroslava Bendáková - Zahradní 10 
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Mezi jubilanty měsíce září patří 

pan  František Lundák, 

paní  Věra Ďurigová 

paní  Miroslava Holá 

pan  Vladimír Lomoz 

a paní  Sidonia Čermáková 

Krásné narozeniny oslaví  

 paní  Marie Fialová 

Všem přejeme hlavně hodně zdraví 
a pohody do dalších let. 

J u b i l a n t é  
m ì s í c e  z á ø í  

/měú/ 

Poděkování 
Dne 1.8.2014 byl uložen do rodinné-

ho hrobu ve Starém Kníně pan Miro-
slav Ureš. Za důstojný obřad děkujeme 
panu starostovi Tomáši Havlíčkovi a 
panu Karlu Čihákovi. 

Kamarádi a kamarádky.  

T.J. Sokol Nový Knín zve všechny své 
členy a příznivce na podzimní brigádu do 
sokolovny. Brigáda se koná v sobotu 6. září 
2014 od 8.30 h. Máme v plánu opravit 
v rámci možností střechu, sloupky oplocení a 
upravit terén po provedení přípojky. Svačin-
ka zajištěna.        

     Výbor TJ. Sokol 

Pozvánka 

Dovolte mi pár slov k technopárty, která proběhla na našem a hraštickém katastru v červenci. Ta-
to akce byla zorganizována na základě smlouvy o pronájmu zemědělských pozemků soukromého 
vlastníka a pořadatelů. Město Nový Knín jen bylo seznámeno s pořádáním ohlášením. Dotázal jsem 
se neprodleně všech kompetentních orgánů (Policie ČR, Městská policie v Mníšku, Referát Životní-
ho prostředí MěÚ Dobříš a Krajská hygienická stanice v Příbrami), co s tím může obec dělat. 
Všechny orgány se shodly na tom, že akci zakázat nelze, je nutné ji monitorovat a na základě zjiště-
ných skutečností ve správních řízení uložit případnou pokutu. Pro informaci – za rušení nočního 
klidu lze uložit pokutu do výše 5.000,- Kč. 

Na základě těchto zkušeností jsme začali zjišťovat, zda se nedá něco dělat tak, abychom se do 
budoucna podobných akcí v blízkosti zástavby vyvarovali. Ve spolupráci s pracovníky Ministerstva 
vnitra připravujeme obecně závaznou vyhlášku, která sice podobné akce nezakazuje, ale vymezuje 

Technopárty v červenci 
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Firma AGROMED s.r.o. nabízí pracovní příležitost pro ženy na třídění a řezání textilu ve své  
provozovně v Novém Kníně č. 278 Za Salašem. Jednosměnný provoz, práce v úkolové mzdě.  

Dobrý zdravotní stav podmínkou.  
Informace na tel.: 607 016 632 nebo 602 275 113, mail: agromed@email.cz." 

Firma Agromed s.r.o. přijme dělníka na lisování textilu a práci na vysokozdvižném vozíku (po 
zaškolení) do 1–směnného provozu na adrese: Nový Knín 278 (Za Salašem).  
Nástup dle dohody. Tel : 607 016 632 nebo 602 275 113. agromed@email.cz 

Firma Agromed s.r.o. přijme údržbáře na drobné opravy techniky (řezací strojky,  
manipulační klece), nástup dle dohody, pobočka Nový Knín 278 (Za Salašem).  

Tel : 607 016 632 nebo 602 275 113, agromed@email.cz  

Firma Agromed s.r.o. přijme uklízečku výrobních a administrativních prostor  
na poloviční úvazek, nástup možný ihned.  

Pobočka Nový Knín 278 (Za Salašem), tel.: 607 016 632 nebo 602 275 113, agromed@email.cz 

prostor a ukládá další podmínky tak, aby se pořádání podobných akcí maximálně omezilo. Tuto 
vyhlášku budeme projednávat na zářijovém jednání zastupitelstva. 

Ještě bych chtěl uvést na pravou míru tvrzení některých příslušníků Policie, že jsem tuto akci 
povolil. Nepovolil a to z jednoho prostého důvodu, nikdo mě o povolení nežádal. 

                      Tomáš Havlíček 

P r o d e j  s l e p i č e k 
Drůbež Červený Hrádek, firma Dráb, 

oznamuje svým zákazníkům, 
že opět prodává slepičky snáškových ple-

men Lohmann hnědý, Tetra hnědá  
a Dominant - černý, modrý, žlutý,  

kropenatý a bílý.  
Stáří : 15-20 týdnů. 

Cena  149-180,- Kč/ks dle stáří.  
Neprodáváme malé kuřice, ale téměř dospě-

lé slepičky pouze našeho chovu ! 
 

Prodej se uskuteční:   
Ve čtvrtek 18. září a 16. října 2014    

Nový Knín  –  u firmy Elko  – 17.15 hod  
 

Při prodeji slepiček 
-výkup králičích kožek- 

cena dle poptávky 
 

Případné bližší informace :  
Po-Pá 9.00-16.00hod.  

tel. 601576270, 606550204, 728605840 

STŘECHY  BÁRTA 
 

K L E M P ÍŘ S K É  
A   

P O K R Ý V AČS K É  P R Á C E  
 

–  montáž střešních oken 
–  drobné tesařské práce 

(pergoly a přístřešky) 
–  drobné zednické a sádro-

kartonářské práce 
 

Dále provádíme  
rekonstrukce bytů 

 
739 406 302 

davidbaarta@seznam.cz 
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Ohlédnutí za piknikem, který jsem zmeškal 

Letošní červenec v byl našem městě na sportovní i kulturní události bohatý. V letním kině pro-
běhly hned dva koncerty: Lucie Bílé1 (11. července) a slovenské skupiny No Name (se skupinou 
České srdce jako hostem; 31. července). V údolí Voznického potoka se ve dnech 18.-20. července 
konalo mistrovství České a Slovenské republiky v rýžování zlata. A 19. července se uskutečnil již 
dvanáctý ročník Novoknínského triatlonu s rekordním počtem závodníků i přítomných diváků. 

Všechny tyto událostí však byly nečekaně zastíněny akcí, o níž ještě týden před jejím konáním 
věděl málokdo a jež dosud vzbuzuje emoce. Ve dnech 25. - 28. července 2014 se totiž v údolí Ko-
cáby mezi Tesárkovým mlýnem a novoknínskou laboratoří Ústavu termomechaniky konala tech-
nopárty2 Space Piknik 2014 (tedy česky něco jako Vesmírný piknik). Zčásti proběhla i na levém, 
v těchto místech již hraštickém, břehu Kocáby. Na dobu jejího konání jsem bohužel měl napláno-
ván jiný program mimo město, a tak jsem ji nemohl navštívit v době, kdy byla v plném proudu. Na 
místě jsem se tudíž krátce ochomýtal kolem pátečního poledne a pak až v neděli večer, kdy už se 
pomalu končilo. Značnou část informací proto mohu poskytnout jen z druhé ruky.  

Co je pravdy na tom, že původním záměrem místních spoluorganizátorů měla být menší párty, 
nevím. Podle pozvánky z webové adresy http://nesmrtelnost.chrousta.cz/hudba/space-piknik-2014/ 
datované 9. červencem 2014 se mělo hrát na sedmi místech (přičemž každá stage3 vznikla spoje-
ním sil několika soundsystémů4) - a nakonec se i hrálo5. Což na „komorní párty“ právě dvakrát 
nevypadá. Je ovšem možné, že pozvánka na webu byla aktualizována dodatečně, poté, co „vy-
krystalizovalo“ jakž takž definitivní obsazení. Každopádně pozvat si Cirkus Alien6 znamená – 
aspoň pokud jde o početnost publika – uvést do pohybu lavinové pole. 

Počet návštěvníků a návštěvnic mi rovněž není znám – ostatně v průběhu akce se měnil. Reálné 
se zdá být, že v době největší návštěvnosti tam mohlo být kolem pěti tisíc lidí – a to snad 
z poloviny Evropy. Auta měla německé, rakouské, belgické či italské poznávací značky. Ale do-
stavili se i lidé z Nového Knína a blízkého okolí. Jedna spoluobčanka, která na párty rovněž byla, 
jejich počet odhadovala na stovky. A není divu – soundsystém Mayapur, který na Space Pikniku 
rovněž vystupoval a patří k nejstarším na české freetekno scéně, je z nedaleké Dobříše. 

Hrát se začalo zřejmě někdy v pátek večer, v neděli odpoledne již párty pohasínala. To už hrála 
jediná stage (a na můj vkus docela melodicky) – a prý to tak vydrželo až do pondělního podvečera. 
Pak už nastal čas úklidu, který se táhl zhruba týden od skončení akce.  

Různí se i hodnocení celé události – ve městě, kde žijí jak zásadní odpůrci (jakož i odpůrkyně), 

1)   Video z tvůrčí dílny RegioTV lze nalézt na webové adrese https://www.youtube.com/watch?v=PocDVkdiS-E  
2)   Výraz „technopárty“ je v našich končinách vžitý (a proto jej zde používám) – v tomto případě však není zcela přes-

ný. Na podobných parties, jako byla ta v Novém Kníně, se hraje spíše styl zvaný freetekno (více informací lze nalézt 
například na adrese http://cs.wikipedia.org/wiki/Freetekno), který se proti původnímu technu poněkud liší. 

3)   Anglický výraz „stage“ (výslovnost: [stejdž]) lze do češtiny přeložit zhruba jako pódium nebo scénu. Na takovýchto 
akcích však „pódium“ sestává spíše z reproduktorových scén, takže klasické jeviště moc nepřipomíná. Snad proto se 
používá uvedený anglický výraz, byť s jeho skloňováním jsou aspoň v psané podobě potíže. 

4)   Soundsystémem (freetekno soundsystémem) je míněno seskupení lidí, kteří společně vlastní prostředky potřebné 
k provozování freetekno parties. Jde o dopravní prostředky potřebné k převozu dalšího materiálu a osob, zvukovou 
techniku a další. Součástí soundsystému je i bar. Jelikož vstup na párty bývá volný, je to jedna z mála možností, jak 
aspoň zčásti pokrýt náklady spojené s provozováním takovéto hudby. Každý soundsystém má svého DJ; ten na 
několika gramofonech (zpravidla dvou, na tři gramofony najednou si troufnou jen mistři tohoto oboru) pouští před-
připravené zvukové smyčky, jejichž vhodným smícháním teprve vzniká výsledný zvuk. Více informací lze nalézt na 
adrese http://cs.wikipedia.org/wiki/Freetekno_soundsyst%C3%A9m. 

5)   Úplný výčet soundystémů si netroufnu uvést. Po zadání adresy https://www.youtube.com/results?
search_query=Space+Piknik+2014 jsem jich napočítal celkem 31, je však docela dobře možné, že na videosnímcích 
nejsou natočeny (a v popiscích jmenovány) všechny, případně že jsem si všech nevšiml. 

6)   Soundsystém Cirkus Alien patří k nejstarším a nejznámějším u nás. Vznikl v 90. letech 20. století na Ladronce, která 
tehdy byla nejznámějším pražským squatem, a přežil i její vyklizení v listopadu roku 2000. 
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tak skalní přívrženci (a přívrženkyně) podobných kulturních akcí, tomu jinak ani nemůže být. Pro 
jedny je to pohroma, div ne největší od vpádu Švédů za Třicetileté války, pro druhé fantastický 
zážitek. Ještě v pondělí 28. července 2014 večer jsem na nádraží v Malé Hraštici potkal odjíždějící 
Italy, kteří říkali něco v tom smyslu, že ta párty byla bellissima. Tedy překrásná.  

Nyní však kousněme do jablka nejkyselejšího. Akce podobného typu jsou ze své podstaty znač-
ně hlučné. Reproduktory sice byly namířeny do přilehlých svahů Chvojné (Mikule), takže 
v samotném městě byla úroveň hluku snesitelná. V bezprostředním sousedství se však nacházejí 
dvě nemovitosti sloužící k rekreaci a laboratoř výzkumného ústavu. Majitelé oněch rekreačních 
objektů samozřejmě mohou před takovým náporem hudby prchnout (a také to udělali), ale máme 
právo je k něčemu takovému nutit? Majitelé jedné z nemovitostí patří k muzikantům – jenže 
v oblasti symfonické hudby, což je žánr značně odlišný od toho, co na Space Pikniku 2014 znělo. 
Navíc hlídač ve výzkumném ústavu musí sloužit i za toho největšího rachotu. Kromě toho zvuky 
technopárty citelně doléhaly například do Malé Hraštice, Bratřínova či Bojanovic7. O Kosařově 
mlýně nemluvě. 

A přidejme ještě jedno hodně kyselé jablko. Když se majitelé jedné z nemovitostí vrátili, shleda-
li, že příjezdová cesta je „pohnojena“ – pořadatelé neodhadli potřebný počet toalet. To se stát mů-
že, ale pak měli pořadatelé udělat vše pro to, aby přítomní vykonávali svou biologickou potřebu 
aspoň tam, kde to vadí přece jen méně – například na okrajích přilehlého lesa, kde se o „úklid“ 
časem postará sama příroda. Odklízet něco podobného z nejbližšího okolí muselo být pro obyvate-
le opravdu nechutné a rozhodně si nezaslouží, aby něco podobného museli opakovat v budoucnu. 

Třetím problémem pak bylo to, že se párty rozšířila i na pozemky okolní. Nemyslím, že by na 
nich došlo k výrazným škodám (případně byly napraveny – například opraveny poškozené ohrad-
níky), ale jde o princip: má-li někdo ve vlastnictví či v nájmu pozemky za účelem zemědělské čin-
nosti, měl by mít možnost nerušeně je užívat a nikdo by mu v tom neměl bránit.  

Na straně druhé se aspoň část spoluobčanů mohla na vlastní oči přesvědčit, jací lidé na podobné 
akce jezdí. Rozhodně nešlo o nájezd agresívní hordy narkomanů. Lidé, které jsem ještě v neděli 
potkával, byli v drtivé většině slušní, usměvaví a přátelsky naladění. Tento příznivý dojem mi po-
tvrdilo i několik dalších známých, kteří na roztančené louky zavítali. A takto byli vnímáni i 
v jednom z obchodů, které kvůli technopárty posunuly svou obvyklou víkendovou „zavíračku“. 
Vyloženě „vysmahlý“8 byl prý jediný člověk z těch, kdo tam za celou dobu párty zavítali. To, že 
technopárty znamenala zvýšení tržeb, na tomto hodnocení asi nehrálo příliš velkou roli. Pokud by 
totiž zákazníci byli totálně „sjetí“ a nepříjemní, obchodníci či hospodští by asi i ty zvýšené tržby 
raději oželeli. 

A zatímco po některých tanečních zábavách jsme se občas nestačili divit, kam „odpochodovaly“ 
některé dopravní značky, tentokrát silničáři neměli v tomto směru žádné problémy.  

Jaké bylo sociální a profesní složení těch, kdo na technopárty přijeli, jsem nezkoumal – nicméně 
jeden z těch, kdo přetrvali do neděle, mi na sebe prozradil, že studuje na vysoké škole strojařinu. A 
jsem přesvědčen, že studentů (a studentek), jakož i vysokoškolsky vzdělaných lidí, tam bylo více. 

Technopárty nastolila některé otázky: přinejmenším jak dále. Zásadní odpůrci budou usilovat o 
to, aby se opakování něčeho podobného zabránilo. Skalní příznivci by zde něco podobného viděli 
nejraději několikrát do roka.  

Osobně si myslím, že nějaká technopárty by zde byla únosná zhruba jednou ročně. Měla by však 
být přece jen menší. Aspoň natolik, aby se vešla na určené pozemky. Pozvaných soundsystémů by 

7)   Úroveň hluku v okolních vsích prý měřili lidé z hygieny, vše bylo údajně v normě. Jenže hlukové normy jsou asi 
nastaveny tak, aby nebylo nutno vyhlásit neobyvatelným například okolí Severojižní magistrály v Praze. 

8)   Na podobných akcích se lze setkat s tzv. „tanečními drogami“, tj. například s extází. Ta má jednak stimulační účinky 
(uživatel dokáže vyvíjet fyzickou aktivitu, aniž by pociťoval odpovídající únavu), jednak způsobuje veselost, empa-
tii, příjemné pocity a laskavost. Nevyvolává fyzickou závislost. Nežádoucí účinky samozřejmě může mít – jako 
každá droga – při dlouhodobém užívání. Lze počítat i s užíváním alkoholu a konopných drog, něco „tvrdšího“ je na 
podobných akcích spíše výjimkou. 



 

tedy asi mělo být méně. Okolní zemědělci by pak neutrpěli ani ty nepříliš velké škody, jimiž byli 
postiženi letos. Dále by měla být tišší. Částečně by toho bylo dosaženo jejím menším rozsahem, a 
kdyby si náhodou provozovatelé soundsystémů všimli, že se na jejich aparaturách nachází ovladač 
zvaný potenciometr, jímž lze vyluzované zvuky (pro někoho rajskou hudbu, pro jiné nepředstavi-
telný randál) aspoň na noc zeslabit na nezbytné minimum, bylo by to jedině vítáno. A konečně by 
měla být čistší: pořadatelé měli sehnat dostatečný počet toalet. Či aspoň zařídit, aby takto nebyly 
používány příjezdové cesty ke stavením a jejich nejbližší okolí. 
Částečně by mohla pomoci i vhodná volba termínu. Pokud by se technopárty konala někdy 

v době Pražského jara, je možné, že přinejmenším jedni sousedi by se i tak nacházeli mimo Knín a 
zvýšenou hladinu hluku by nikterak nepociťovali. A pokud by se navíc kryla s novoknínskou pou-
tí, město by si odbylo dvojí randál (jak ten od kolotočů, tak ten z technopárty) hezky najednou a 
pak by mělo nějakou dobu klid. Navíc jde o období, kdy se při otevřených oknech ještě příliš ne-
spí, takže by to okolní obyvatele rušilo méně i z tohoto důvodu. 

Jsme lidé s různými vkusy. A byli jsme jimi vždycky (i dechovka byla svého času pro někoho 
rámusivou novotou) – to jen moderní zesilovače zesílily i problémy, které z rozdílného vkusu (a 
třeba i z rozdílného denního režimu, požadavku na spánek, atd.) plynou. A tak nezbývá než se po-
kusit dohodnout a hledat rozumné kompromisy, aby jedni měli aspoň občas přístup ke svému kul-
turnímu vyžití a druzí měli kdy se vyspat. Lze to jistě upravit místní vyhláškou (pak by ale bylo 
žádoucí, aby „si nezasedla“ jenom na „technaře“, nýbrž měřila všem stejným metrem), vzájemná 
dohoda a tolerance (kdy jedni budou ochotni trošku toho rámusu jednou za čas přetrpět a druzí 
udělají vše pro to, aby to bylo opravdu jen jednou za čas a toho rámusu aby bylo opravdu jen troš-
ku) by ale měla mít přednost.  

Každopádně vím jedno: nechtěl bych, aby v našich končinách došlo k něčemu podobnému, jako 
bylo brutální rozehnání CzechTeku v roce 2005. A už vůbec bych nechtěl být toho příčinou – pro-
tože to bych se pak nedopočítal těch, jimž bych se poté neodvážil podívat do očí. 

Miloš Hlávka 
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7. ročník POHÁDKOVÉHO LESA V LIBČICÍCH 

Neuvěřitelný 7.ročník POHÁDKOVÉHO LESA se konal v neděli 24.8.2014 v Libčicích. Počasí 
se nám nakonec docela vydařilo, i když celý týden hrozil déšť a nízké teploty. 

V 13.30 začaly proudit davy lidí a tak nám to vydrželo až do 16h. Několikrát se nám sice nad 
hlavami přehnalo několik kapek, ale rychle zase vysvitlo slunko. Na čtrnácti stanovištích jste moh-
li potkat 31 pohádkových postav a další 2 v občerstvení. Jako každý rok jste mohli vidět královský 
pár, prince s princeznou, kterou ohrožoval drak, dále Máničku s Hurvínkem, Boba a Bobka, Ve-
černíčka, vodníky, víly, loupežníky, Karkulku s myslivcem, líného Honzu, bábu s dědkem, kteří 
tahají řepu, Manku a Rumcajse, Shreka a Fionu v občerstvení Krkovičku a jeho ženu a nově také 
Nastěnku, Marfušu, Ivánka a dědečka hříbečka. Na každém stanovišti si mohly děti vysoutěžit 
nějakou maličkost od našich velice štědrých sponzorů, kterým tímto velice děkuji. 

Celým lesem nám letos prošlo 238 dětí, 36 kočárků s mrňousky a 321 dospělých. Nově se také 
malovalo na obličej, děti si mohly vyrýžovat drahé kamínky, navlíknout korálky, nebo si vymalo-
vat sádrový odlitek. Loupežníci olupovali návštěvníky o dobrovolné vstupné. Jak dobrovolné 
vstupné tak i výdělky z občerstvení a malování jdou na podporu pořádajícího sboru dobrovolných 
hasičů v Libčicích. 

Nakonec článku bych chtěla poděkovat všem pohádkovým postavám, že byly tak úžasné a bavi-
ly děti celé odpoledne. Poděkování patří také všem, kteří jsou v zákulisí celé akce a od rána do 
večera nejdříve stavěli a poté bourali pohádkový les. Veliké poděkování patří samozřejmě sponzo-
rům, kteří jsou rok od roku stále štědřejší. Zbytek sladkostí, které zbyly z akce a nevydrží do příští-
ho pohádkového lesa, bude použit na další akce libčických hasičů, které budou v září, a zbytek 
bude použit na vánoční nadílku, takže vše se dostane k dětem. 

V neposlední řadě bych chtěla poděkovat všem majitelům pozemků, kteří nás nechávají přejít po 
svých pozemcích, a hlavně bych chtěla vyzdvihnout pana Karla Jaroše nejst., který nám vždy 
ochotně největší část poseká a uklidí. Poděkování patří také rodině Podhoreckých u kterých jsme 
se mohli připojit na el. proud. 

Ještě jednou veliké díky vám všem a za rok se těšíme na shledanou ;-)               Jana Kolková 

 

LIVA Předslavice spol.s.r.o. statek Čelina, Město Nový Knín,  Obec Chotilsko, 

NÁPOJE – TABÁK Nový Knín  Janků Iveta, Drogerie Teta Nový Knín –Suchopárovi, 

Dobrovolní hasiči Libčice 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
  Foto :  
  Radka Pipotová 
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● Objednávku na vypracování monitorovací 
zprávy č. 7 o udržitelnosti projektu „Re-
konstrukce stáje a stodoly na muzeum histo-
rie Vltavy, muzeum balonového létání a 
informační centrum“ 

● Návrh smlouvy o provádění lesnických pra-
cí mezi Lesy ČR a Obcí Chotilsko 

● Žádost o odprodej nebo pronájem části po-
zemku parc. č. 1371, k.ú. Prostřední Lhota 

● Žádost občanského sdružení Stará Živohošť 
o finanční příspěvek na dětskou olympiádu 

● Nabídku na vybudování lávky přes Mered-
ský potok na hřiště v Chotilsku 

● Požadavek SDH Chotilsko o navýšení část-
ky za stavbu skladu nářadí pro Obec Chotil-
sko 

● Nabídku na zakoupení vstupenek do divadla 
Radka Brzobohatého 

● Zprávu komise pro hodnocení nabídek o 
výběrovém řízení na akci oprava požární 
zbrojnice v Záborné Lhotě 

● Zprávu komise pro hodnocení nabídek o 
výběrovém řízení na akci stavební úpravy a 
přístavba fotbalových kabin v Prostřední 
Lhotě 

● Požadavek na zakoupení venkovního stolu 
na ping-pong do Sejcké Lhoty           -OÚ- 

Zastupitelstvo obce na svém zasedání  
dne 11. 8. 2014 jednalo zejména ve věcech: 

 

● Sdělení České pojišťovny a.s. o nevyhovění 
žádosti o ukončení pojistné smlouvy – finanční 
výbor zkontroluje termín podání ukončení této 
smlouvy 

● Podmínky pro umístění reklamního poutače na 
Chotilské muzeum 

● Protokol KHS o provedené kontrole 
v autokempu Stará Živohošť 

● Žádost Státního pozemkového fondu o sdělení 
k pozemkům parc. č. 201/10 a parc. č. 201/13, 
oba v k.ú. Chotilsko 

● Informace Úřadu pro zastupování státu ve vě-
cech majetkových o šetření provedené 
k pozemkům parc. č. 413/4 a parc. č. 413/3, 
oba v k.ú. Křeničná 

● Informace Úřadu pro zastupování státu ve vě-
cech majetkových o agendě nedostatečně určitě 
zapsaných osob v katastru nemovitostí 

● Poděkování Českého klubu zlatokopů za zapůj-
čení barelů s pitnou vodou 

● Záznam z jednání o optimalizaci autobusové 
dopravy 

● Protokol o nahlížení do spisu ve věci stanovení 
průzkumného území Mokrsko 

● Oznámení MŽP o pokračování řízení o stano-
vení průzkumného území Mokrsko 

● Žádost o povolení sjezdu z pozemků parc. č. 
1206, parc. č. 1208, a parc. č. 12029, vše v k.ú. 
Prostřední Lhota na místní komunikaci 

● Rozpočtové opatření č. 6 k rozpočtu obce na 
rok 2014 

● Žádost o změnu územního plánu týkající se 
pozemku parc. č. 423 v k.ú. Chotilsko 

● Žádost o odprodej pozemku parc. č. 366/2, k.ú. 
Křeničná 

● Žádost České hasičské jednoty Libčice o pří-
spěvek na akci „Pohádkový les“ 

Zprávy ze zasedání zastupitelstva obce  

Pravidelná kontrola 
komínů  

Čištění komínů na správním území Obce 
Chotilsko proběhne letos ve čtvrtek 25. září, 
v pátek 26. září a v sobotu 27. září. Zájem-
cům o vyčištění komínů před zimním obdo-
bím nebo o revizi komínu sdělujeme, že si 
mohou návštěvu kominíka sjednat nejpozději 
do 23. září na Obecním úřadu v Chotilsku 
osobně nebo na telefonu č.: 318 543 958. 
                                                               -OÚ- 



 



 

Vážení spoluobčané, 
v minulém čísle s novým výtiskem Mokrovratského zpravodaje Vám byla doručena anketa, připra-

vená s pomocí MAS Brdy-Vltava, o.p.s. ke zjištění priorit naší obce. Pokud jste ji nevyplnili a máte 
stále zájem dát najevo svůj názor, je to možné ještě prostřednictvím webových stránek této obecně 
prospěšné společnosti www.brdy-vltava.cz. Přejeme Vám hezký zbytek léta.  

Zprávy z obce 
Usnesení ze Zápisu č. 4/2014 z jednání ZO Mokrovraty konaného dne 6. 8. 2014  

Usnesení č. 4-01/2014 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty 

v o l í  zapisovatelku JUDr. Veroniku Kučíko-
vou a jako ověřovatele zápisu paní Hanu Kotto-
vou a paní Mgr. Jiřinu Zorkovou. 
 Pro: 8 hlasů    Proti: 0 hlasů   Zdržel se: 0 hlasů 
 

Usnesení č. 4-02/2014  
Zastupitelstvo obce Mokrovraty 

s c h v a l u j e program jednání zastupitelstva 
obce dne 6. 8. 2014 takto: 
1) Rozpočtové opatření č. 3/2014 
2) Souhlasné prohlášení – vlastnické právo 

k trafostanici v Mokrovratech 
3) Záměr prodeje pozemku st. parc. č. 123/1 

v k.ú. Mokrovraty 
4) Smlouva o dílo – oprava místní komunikace 

v Pouštích 
 Pro: 8 hlasů    Proti: 0 hlasů   Zdržel se: 0 hlasů 
 

Usnesení č. 4-03/2014 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty 

s c h v a l u j e rozpočtové opatření č. 3/2014. 
 Pro: 8 hlasů    Proti: 0 hlasů    Zdržel se: 0 hlasů 
 

Usnesení č. 4-04/2014 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty 

s c h v a l u j e uznání vlastnického práva k bu-
dově trafostanice postavené na pozemku parc. č. 
stav. 123/1 o výměře 40 m2 – zastavěná plocha 

a nádvoří, zapsaném na LV č. 10001 u Katast-
rálního úřadu pro Středočeský kraj, pracoviště 
Příbram pro obec Mokrovraty, k.ú. Mokrovraty 
ve prospěch společnosti ČEZ, a.s., se sídlem 
Praha 4, Duhová 2/1444, PSČ 140 53, IČO: 
45274649 s tím, že případné náklady spojené 
s převodem vlastnického práva uhradí společ-
nost ČEZ, a.s. a s tím, že uznání vlastnického 
práva se netýká pozemku parc. č. stav. 123/1 
v k.ú. Mokrovraty, a pověřuje starostku obce 
podpisem souhlasného prohlášení.  
 Pro: 8 hlasů   Proti: 0 hlasů   Zdržel se: 0 hlasů 
 

Usnesení č.4-05/2014 
Zastupitelstvo obce  Mokrovraty  

s c h v a l u j e záměr prodeje pozemku. parc. č. 
stav. 123/1 v k.ú. Mokrovraty. 
 Pro: 8 hlasů    Proti: 0 hlasů   Zdržel se: 0 hlasů 

 
Usnesení č. 4-06/2014 

Zastupitelstvo obce Mokrovraty  
s c h v a l u j e Smlouvu o dílo, jejímž předmě-
tem je oprava místní komunikace na pozemcích 
č. parc. 117/22 a 117/23, k.ú. Pouště (o výměře 
cca 500 m2) za použití frézovaného asfaltového 
recyklátu, mezi společností Kosta Příbram s.r.o. 
a Obcí Mokrovraty. 
 Pro: 7 hlasů     Proti: 0 hlasů    Zdržel se: 1 hlas 

 

                                        Stanislava Ecklová 
                                             starostka obce 
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Vážení spoluobčané, 
prázdniny skončily a my se znovu setkáváme nejen ve školních lavicích, ale i na stránkách 

Mokrovratského zpravodaje. Aby přechod z prázdnin ke školním povinnostem nebyl pro děti příliš 
náročný, rozhodli jsme se jim ho zpříjemnit několika akcemi, které plánujeme již na měsíc září. 

4. září, po skončení úvodní třídní schůzky, se uskuteční společné opékání špekáčků na školní 
zahradě. Tato akce se bude týkat dětí i jejich rodičů a věříme, že to bude dobrý důvod k dalšímu 
vzájemnému setkání a poznávání. Další akcí bude „spaní ve škole“, které se bude konat po vzá-
jemné dohodě s rodiči a je u dětí velmi oblíbené. Zahrnuje pyžamovou diskotéku, různé hry a sou-
těže i sladké překvapení. 

V pátek 19. 9. od 14.00 do 17.00 hodin se sejdeme s rodiči a jejich dětmi při pečení pouťových 
koláčů a zákusků pro mokrovratskou podzimní pouť. Doufáme, že toto pracovní odpoledne bude 
stejně úspěšné jako v minulých letech. 

K plynulému přechodu a zapojení se do vyučovacího procesu jistě napomohou i jiné aktivity 
v přírodě i hry na novém „oranžovém“ hřišti. 

O podrobnostech všech akcí budou rodiče včas informováni prostřednictvím žákovských knížek 
dětí, z našich školních webových stránek i e-mailem. Věříme, že následující školní rok bude pro 
všechny úspěšný a plný pohody, spokojenosti a vzájemné spolupráce.  

 

Pozvánka pro seniory. 
U příležitosti Dne seniorů bude 1. 10. 2014 od 8.00 do 16.00 hodin v mokrovratské škole Den 

otevřených dveří pro seniory. Zveme nejen je, ale i ostatní příznivce naší školy. 
Kolektiv ZŠ a MŠ Mokrovraty 

Aktuality z naší školy 

(Ranní spoj na Dobříš jede o 6 minut dříve,  
než tomu bylo před prázdninami) 

 

Pouště                                        7.29 hod. 
Dobříš, nám.                             7.45 hod. 

- nejede ve dnech školních prázdnin 
 

Pouště                                      13.55 hod. 
Dobříš, nám.                           14.10 hod. 

- jede v pracovních dnech 
 

Dobříš, nám.                           13.40 hod. 
Pouště                                      13.54 hod. 

- jede v pracovních dnech 

Změna jízdního řádu  
do Pouští od 1.9.2014 

Jako nebezpečný odpad můžete odevzdávat 
staré barvy, motorové oleje, olejové filtry, brzdo-
vá a chladicí kapalina, rozpouštědla, kyseliny, 
hydroxidy, detergenty a odmašťovadla, fotoche-
mikálie, staré léky, zbytky zahradní chemie, olo-
věné aku baterie, monočlánky, zářivky. 
MOKROVRATY, před obchodem 

13.33 – 13.43 hod. 
POUŠTĚ, náves 

13.48– 13.58 hod. 

Termín svozu  
nebezpečného odpadu  
- sobota 27. 9. 2014 

Vážení podnikatelé,  
v souvislosti s připravovanou změnou webových strá-

nek obce si Vás dovolujeme požádat (pokud máte zájem o 
bezplatné zveřejnění informací o Vaší firmě, podnikatel-
ské činnosti, Vámi poskytovaných službách na webových 
stránkách naší obce), abyste na našich webových strán-
kách vyplnili formulář, který je zde ke stažení. Obec ná-
sledně uveřejní Vámi vyplněné údaje na svých interneto-
vých stránkách. S dotazy o případné další doplňující infor-
mace se můžete obrátit na náš obecní úřad.        

                                               Lenka Žáková 

Výzva pro podnikatele 

Vážení spoluobčané, 
Obec Mokrovraty připravuje 

změnu (rozšíření) svých webových 
stránek. Obracíme se na Vás 
s výzvou o sdělení, co by dle Va-
šich představ nemělo na našich we-
bových stránkách do budoucna chy-
bět. Za Vaše návrhy, nápady a in-
spiraci budeme rádi. 

 Veronika Kučíková 

Výzva pro občany 



 

Bioodpady představují v současné 
době poměrně velkou část komunální-
ho odpadu. Parlament se nyní zabývá 
pozměňovacím návrhem zákona o 
odpadech, kterým se od roku 2015 
zavádí obcím povinnost zajišťovat 
tříděný sběr papíru, plastů, skla, kovů 
a biologicky rozložitelných odpadů.  

Situace dnes je taková, že obce 
mohou nakládat s bioodpady v různém právním 
režimu, což jim umožňuje zákon č. 185/2001 
Sb., o odpadech a o změně někte-
rých dalších zákonů, ve znění 
pozdějších předpisů.  

Jednou z možností, která se 
však týká pouze vybraných rost-
linných zbytků (viz dále), je i 
komunitní kompostování, které - 
je-li zavedeno - není považováno 
za nakládání s odpady a zákon 
o odpadech pro tento způsob na-
kládání s těmito zelenými zbytky 
stanoví zvláštní pravidla.  

P o d l e  z á k o n a 
o odpadech je komunitní 
kompostování považová-
no za způsob předcházení 
vzniku odpadu. Podle 
zákona o odpadech (§ 
10a) se rozumí komunit-
ním kompostováním 
systém sběru a shromaž-
ďování rostlinných zbyt-
ků z údržby zeleně a za-
hrad na území obce, je-
jich úprava a následné 
zpracování na zelený 
kompost (tj. substrát 
vzniklý kompostováním 
rostlinných zbytků). Pod-
le § 10 a odst. 2 zákona o 
odpadech může obec ve 
své samostatné působnos-
ti, jako opatření pro před-
cházení vzniku odpadů, 
stanovit obecně závaznou 
vyhláškou obce systém 
komunitního komposto-

vání a způsob využití zeleného kompostu 
k údržbě a obnově veřejné zeleně na území ob-

ce. Úprava a kompostování zele-
ných zbytků musí být provozo-
vány tak, aby nedošlo k narušení 
složek životního prostředí nad 
míru stanovenou zvláštními 
právními předpisy. Kompostova-
cí proces musí být řízen tak, aby 
byl zajištěn aerobní mikrobiální 
rozklad organické hmoty bez 
vzniku zápachu a emisí metanu 
(§ 10a odst. 3 zákona o odpa-

V neděli 28. 9. 2014 bude u kapličky v Mokrovratech 
sloužena od 15.00 hod. poutní mše svatá. 
 

Ve dnech 11. - 13. 9. 2014 bude v Mokrovratech a na 
Pouštích chodit kominík. Občané, kteří mají zájem o tyto 
služby, se mohou objednat do 10. 9. 2014 na OÚ Mokro-
vraty.  

Jak dále 
s bioodpady  

Mše svatá v Mokrovratech 

Kominík 

 OBEC MOKROVRATY 
Vás srdečně zve na 

 

PODZIMNÍ POUŤ 
v sobotu 20. září 2014 

před obecní restaurací na návsi 
 

 
pouťové atrakce 

od 14 hod. školní jarmark 
- pouťové koláče a zákusky 

od dětí ze ZŠ a MŠ 
 
 

Na grilování a taneční zábavu  
Vás zve 

Antonín Černý do restaurace U Josefa. 



 

dech). 
Obce mohou umožnit občanům odkládání 

zelených zbytků v kompostárně nebo prostřed-
nictvím umístění zvláštních sběrných nádob 
(zpravidla hnědé barvy) přímo v zástavbě obce, 
případně i pro každou domácnost. Jak vyplývá 
ze zákona o odpadech, provoz komunitní kom-
postárny se řídí vyhláškou obce. Ta zajistí, že 
zařízení nebude znečišťovat životní prostředí a 
stanoví, jakým způsobem se bude využívat 
vzniklý kompost. O umístění komunitní kom-
postárny rozhoduje obec s rozšířenou působnos-
tí (vybraný pozemek je třeba využívat v souladu 
s územním plánem obce a pokud je vedený jako 
část zemědělského půdního fondu nebo jako 
pozemek určený k plnění funkce lesa, je nutné 
požádat o jeho vyjmutí na odboru životního 
prostředí, resp. orgánu státní správy lesů). Pro 
obec Mokrovraty by stačilo malé zařízení. Malé 
komunitní kompostárny zpravidla nepotřebují 
stavební povolení a stačí jim územní souhlas 
stavebního úřadu. Nelze v nich kompostovat 
kuchyňské zbytky. Odhadovaná cena za vybu-
dování malé kompostárny se dle mých zjištění 
pohybuje minimálně od 1.000.000,- Kč, reálněj-
ší jsou však dle mého názoru částky od cca 
3.500.000,- Kč (včetně potřebných strojních 
zařízen jako je např. traktorový překopávač bio-
odpadu, štěpkovač větví apod.). Vybudování 
větší kompostárny může vyjít i na více než 
10.000.000,- Kč, záleželo by na vybavení kom-
postárny a dalších podmínkách (zajištění vhod-
ného pozemku, obsluhy, atd.)  

Ohledně ostatních druhů bioodpadu 
(kuchyňský odpad, zbytky ovoce a jídel 
z domácností) platí, že oddělený sběr kuchyň-
ského odpadu je nakládáním s odpadem, zatím-
co zpracování biologicky rozložitelné-
ho odpadu přímo v domácnostech není nijak 
regulováno a z pohledu zákona o odpadech se 
jedná o předcházení vzniku odpadu. V případě 
těchto bioodpadů se však již nejedná 
o komunitní kompostování a s případným ob-
sahem nádob musí být nakládáno jako 
s odpadem.  

Současná právní úprava umožňuje obcím 
rozhodnout, zda oddělený sběr bioodpadu na 
svém území vůbec zavedou. To se však 
v případě schválení novely zákona o odpa-
dech změní (novela byla schválena Poslanec-
kou sněmovnou ČR a pokud mám aktuální in-

formace, prozatím není součástí právního řádu 
ČR).  

Novela byla přitom v prvním čtení Minister-
stvem životního prostředí ČR, prezentována 
jako čistě technická novela týkající se pouze 
transpozice směrnice EU o elektrických a elek-
tronických zařízeních. Ve skutečnosti díky po-
změňovacímu návrhu jednoho poslance by její 
přijetí mělo zásadní důsledky pro obce, firmy i 
občany ČR. 

V chystané novele zákona o odpadech se po-
čítá s povinností obcí zavést na svém území 
oddělený sběr různých druhů odpadů, např. pa-
píru, plastů, skla, kovů a biologicky rozložitel-
ných odpadů. Jedním z původních důvodů pro 
změnu tohoto zákona byla nutnost zapracování 
směrnice EU o odpadních elektrických a elek-
tronických zařízeních, což by mělo zabránit 
sankcím ze strany Evropské unie kvůli nedodr-
žení termínu pro transpozici evropské legislati-
vy. Pozměňovací návrh zákona o odpadech však 
stanoví od roku 2015 pro obce povinnost zajiš-
ťovat tříděný sběr papíru, plastů, skla, kovů a 
biologicky rozložitelných odpadů. Od roku 
2023 pak zakazuje ukládat na skládky recyklo-
vatelné a využitelné odpady a zejména neupra-
vený směsný komunální odpad. Tomuto zákazu 
by mělo předcházet postupné navýšení poplatků 
za skládkování těchto odpadů (a tudíž zřejmě i 
zvýšení poplatků za odpad placených občany 
ČR). 

Povinnost zajišťovat od roku 2015 oddělený 
sběr papíru, plastů, skla a kovů vyplývá z rám-
cové směrnice EU o odpadech. Většina obcí 
v České republice v současnosti oddělený sběr 
zajišťuje, což se však netýká kovů a bioodpadů. 
Novela zároveň zavádí oddělený sběr jako zá-
konnou povinnost. Dalším důvodem návrhu 
změny zákona o odpadech je směrnice EU o 
skládkách odpadů, která stanovuje České repub-
lice povinnost snížit množství biologicky rozlo-
žitelných komunálních odpadů ukládaných na 
skládky.  

Ministerstvo životního prostředí nakonec 
vyhodnotilo poslanec-
ký pozměňovací ná-
vrh k nakládání s od-
pady jako akceptova-
telný. Uvidíme tedy, 
jak celá věc dopadne 
a zda naší obci do 



 

Středočeský kraj ve spolupráci s neziskovou organizací ASEKOL vyhlašuje charitativní 
soutěž ve sběru počítačů pro dětské domovy. 

 
Podpořit dobrou věc, zbavit se sta-

rých nepoužívaných počítačů a ještě 
pomoci své obci či městu vyhrát věcné 
ceny pro dětské domovy.  

 
Soutěž ve sběru starých počítačů probí-

há od 15. 8. do 15. 9. 2014. Občané obce 
mohou v tyto dny odevzdávat na Obecním 
úřadě v Mokrovratech své staré počítače i 
notebooky v jakémkoliv počtu, avšak mu-
sí být kompletní. 

 
Nejenže se díky soutěži zbavíte nepo-

třebného odpadu, ale také pomůžete udě-

lat dobrou věc. Obec či město, kterému se podaří sesbí-
rat nejvíce počítačů (v přepočtu na občana), získá od 
Středočeského kraje šek v hodnotě 30 tisíc korun na 
nákup libovolného elektrozařízení na charitativní 
účely (dětské domovy a podobná zařízení). Druhé 
místo dostane šek v hodnotě 20 tisíc korun a třetí mís-
to šek na 10 tisíc korun. Obec, kde vyberou nejvíce 
počítačů, se stane držitelem ekologického certifikátu. 

Obec Mokrovraty soutěží ve sběru starých počítačů 

Vážení občané, děkujeme Vám za to, že se svými příspěvky podílíte na 
konečné podobě Mokrovratského zpravodaje. Žádáme Vás, abyste Vaše 
příspěvky posílali na OÚ Mokrovraty (mokrovraty@volny.cz), a nikoli na 
MěÚ Nový Knín, a to pokud možno nejpozději do 23. dne příslušného ka-
lendářního měsíce. 

budoucna přibude další povinnost, jejíž plnění 
by mohlo mít za následek vznik dalších nároků 
na obecní rozpočet a případně i na rozpočty 
občanů obce v příštích letech. V tomto ohledu 
se domnívám, že stát obcím nakládá leckdy ví-
ce, než mohou unést, často bez možnosti získání 
dostatečných kompenzací a v tomto případě i 
bez reálné možnosti se k navrhovaným změnám 
jakkoli vyjádřit. Otázkou zůstává, nakolik je 

reálné získání případné dotace na vybudování 
obecní kompostárny. Bez takové dotace se však 
alespoň menší obce zpravidla neobejdou. Je 
rovněž otázkou, jak snadno a za jakých podmí-
nek bude možné se v případě zbudování kom-
postárny zbavovat následně vyprodukovaného 
kompostu. Problematiku likvidace bioodpadů 
budeme nadále sledovat. 

       JUDr. Veronika Kučíková 



 

 
Hliník  
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Velice děkuji jménem ČHJ Libčice, všem občanům, kteří poctivě 
třídili odpad a nosili nám pro malé hasiče slabovrstvý hliník (víčka a 
plechovky). Bohužel musím oznámit ukončení této akce. Je pro nás 
stále více obtížné nasbíraný hliník umístit do sběren. Dvě ze tří sbě-
ren v nejbližším okolí odmítly nadále slabovrstvý hliník od nás ode-
bírat. Třetí nabízí 3,-Kč/kg z důvodu, že tento druh hliníku se jim 
nevyplatí vykupovat a v pecích na tavení hliníku se s ním prakticky 
jen pece roztápí (slova oslovených sběren). Kam se podělo mechanické zpracování na tzv. granulát? 
Težko říci. Oproti původním 10,-Kč/kg hl. plechovek (jsem si vědoma, že všechny nejsou hliníkové) 
a 5,-Kč/kg ostatního slab. hliníku nám cena rapidně klesla. Ten kdo třídil a nosil nám tento sběr, ví, že 
nasbírat 1kg (cca 3-4 velké igelitky) tohoto druhu hliníku trvá v průměrné domácnosti cca 1rok. Skla-
dujeme tedy tento hliník v hasičské zbrojnici několik měsíců. Naposledy jsme 8. 8. odváželi celkem 
15 pytlů, tedy celkem 75kg hliníku a cca 12 kg železných plechovek, částka, kterou jsme tedy utržili, 
je 225,-Kč. Což se nám pomalu ani nevyplatí do vzdálené sběrny dovážet. Vzhledem k neskladnosti 
tohoto sběru a hlavně z důvodu, že nemáme odběratele, UKONČUJI sběr hliníku. Pokud ještě máte 
doma nějaký hliník, můžete ho přinést do konce roku 2014, tak jak jste zvyklí. Nadále budeme sbírat 
už jen hliníkové nádobí apod. 

Co mě jediné opravdu mrzí je to, že v dnešní době recyklačního šílenství se nenajde odběratel na 
tuto surovinu. Přitom hliník na skládkách zatěžuje naši přírodu. A co si budeme povídat … podívejte 
se okolo sebe, okolo silnic se toho válí.  

Jana Kolková – vedoucí mládeže ČHJ Libčice 

 

V měsíci srpnu odvezli libčičtí hasiči opět 1 velký spotřebič 
(pračku), 3 chlazení, 14 TV a monitorů a 3 bagy (pytle plné ma-
lých spotřebičů jako jsou mikrovlnky, PC, atd., prostě vše co je na 
elektřinu, nebo baterky).  

Pokud máte zájem o odvoz Vámi vyřazených elektro spotřebi-
čů, volejte 721 445 445 – Jana Kolková ČHJ Libčice. Akce bude 
pokračovat během celého roku. Odebíráme vše: sporáky, pračky, 
ledničky, mrazáky, mikrovlnky, PC, TV, rychlovarné konvice, 
elektrické sekačky, hračky na baterky apod. 

Děkujeme – hasiči ČHJ Libčice 

ELEKTROODPAD 

Při zahájení letošního školního roku si připomínáme několik „zakulacených výročí“ školství 
v Novém Kníně:  

1379 – první písemná zmínka o škole v Kníně                      /635 let/  
1819 – zahájení výstavby obecné školy  („myšárna“)           /195 let/ 
1884 – zahájení výuky v budově pozdější měšťanky             /130 let/ 
1999 – zahájení výuky v přístavbě ZŠ                                    /15 let/  

Zájemci o historii školství si mohou připomenout na webových stránkách města (www.
mestonovyknin.cz) stručnou historii školství v Novém Kníně v textu, který zpracovali pro příleži-
tost slavnostního otevření přístavby Základní školy v Novém Kníně dne 28. srpna 1999 Josef Má-
cha a dr. Miloš Petřík.                                                                                                                 /mp/ 

Výročí školství v Novém Kníně  



 

Zveme  
všechny příznivce dobré vážné hudby  
na koncert do staroknínského kostela 
v  sobotu 4. 10. 2014 od 18.00 

houslový virtuos 

JAROSLAV SVĚCENÝ 
a  

MUSICA  DOLCE  VITA 
   

  Toto trio již několikrát sklidilo  
u nás zasloužené ovace  

a tentokrát bude spoluúčinkovat  
náš vynikající  

houslista Jaroslav Svěcený. 
 
 
 
 
 

Vstupné – 100,- Kč,  
rodinné vstupné 200,- Kč. 
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V sobotu 23.8. jsme se sešli s rodiči a dětmi v našem farním kostele sv.Františka ve Starém Kní-
ně, společně při bohoslužbě jsme poděkovali za uplývající prázdniny a vyprošovali jsme Boží po-
žehnání pro nový školní rok. Mysleli jsme na všechny děti, jejich rodiče - rodiny a učitele naší 
farnosti. Dva chlapci již s předstihem přinesli do kostela školní tašky a penály k požehnání.
Požehnání školních potřeb bude i poslední srpnovou neděli po bohoslužbách. Tedy přání dobrého 
startu do nového školního roku! I letos budu učit náboženství na faře ve Starém Kníně. Předběžně 
jsme se domluvili na pátku v 14 30 hod. Je možné se přihlásit u mne na faře. Začínáme 19.září. 

 

1.září je i pro mne takovým malým výročím - v roce 1992 jsem od 1.září ustanoven do zdejší 
farnosti. A tak děkuji Pánu Bohu za všechna setkání s Vámi, za nádherné místo, nádhernou kraji-
nu, kde můžeme žít. 

 

Začátek nového měsíce je spojen s posvícením v Živohošti.Mše svatá z Posvěcení chrámu bude 
v neděli 7.září v 15. 00 v kostele sv.mučedníků Fabiána a Šebestiána. Je dobré znovu si připome-
nout, proč právě 1.září je pro tento chrám tak důležitý. 

 

Teprve však 1.září 1647 vyslána byla z Prahy od arcibiskupa Harracha a spolu velmistra, řádo-
vá komise s plnou mocí, aby to záduší mocí úřední zase ujala. 

Živohošť měla tedy spatřiti věci, které se tak hned na světě nestávají. Tré křižovníků: Jan Jiří 
Maner, administrátor pražského špitála, s knězem Janem Matesem Kladenským a P.Šalamounem 
Rysem, šlo vyzdvihnout "ututlaný"kostel. 

Za hlaholení tří zvonů, za přítomnosti a prozpěvování mnohého lidu, neb jak praví zapisovatel, 
"za zpívání českých písní od lidu pobožného – vešli jsme z kaple a před námi dvě svíce hořely, ne-
sené jsouce. Přistoupili jsme před velký oltář, tu zpívání přestalo a velebný Jan Mates učinil řeč 
k lidu, oznámivši obšírně příčinu našeho vyřízení s protestáty, má-li kdo proti tomu co říditi, aby 
vystoupil a příčinu aby oznámil i nebylo žádného, který by proti tomu co říditi měl…" 

Pak byla ještě slavná mše s kázáním a po ní jedny oddavky a dvoje křtiny. 
Ve dnech následujících konal se soupis v kostele, neb jak se praví ve zprávě,"inventování všech 

všelijakých (předmětů) od největšího až do nejmenšího." 
Jako neklamný důkaz, že kostel býval křižovnický, shledán byl arcibiskupský znak Berkův spolu 

se znakem křižovnickým. 
Oltáře byly tehdy tři. Hlavní oltář byla "archa Panie s figurami pěknými, barvami okrášlenými"- 

tedy skládací staročeský oltář. 
Z obrazů se zvláště připomíná "figura Krysta Pána, do hrobu kladeného", olejovými barvami 

malovaná. Co nejvíce v seznamu zaráží, jest veliký počet korouhví, malému kostelíku zcela ne-
úměrný. Jediné vysvětlení by tu bylo – ovšem pouhý dohad – že tyto korouhve pocházely z onoho 
pobitého procesí r.1419 a že tu byly až do XVII. století uschovány. 

Také zajímavý jest obsah truhlic. V jedné červeně malované mimo monstranci byl "missálek 
pražský (patrně prvotisk II.) v bíleych deskách s mosaznými puklami bez klauzur." Dále vázaný 
svazek: Písně chval božských a krabička s 13 kr. V jiné truhle kalich se šesti kameny a s nápisem: 
"Tento kalich dělán jest do kostela živohoušťského sv. Fabiána a Šebestiána, kolátoře arcibiskupa 
pražského. Léta 1604. 

V dalších dnech pozváni osadníci na Kobylníky a tam v přítomnosti urozeného p.Jana Pachty, 
jeho hraběcí milosti z Vacinova, hejtmana na Tloskově, spolu s panem purkrabím Jiříkem Nače-
radským ptali se komisaři hlavně po starém misálu, který byl přinesen, a podle jeho zapsaných 

Září ve farnosti 
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pamětí upravovaly se majetkové záležitosti. Povoláni také byli kostelní hospodáři, kteří v době 
opuštěnosti kostelní majetek spravovali. Žádali se na nich "počtové od léta 1619 až léta 1646. Tu 
kostelníci stáli jako vomámeni a neuměli odpovídati." Až tak dlouho, že jeden z nich vystoupil 
s rejstry na příjem a vydání. Předložená rejstra kostelních počtů nevyhovovala zkušenému Mane-
rovi; bývalť on, než se stal křižovníkem, vrchnostenským úředníkem na Kladně. Praví ve svém zá-
pisu do misálu, že se v nich našlo mnoho pochybností, a ve vyřízení těch počtů z let 1619-1646 
přidává: "Kteréžto rejstra za dotčené léta složené jsou velmi zatmělé neb se v nich nespecificiruje, 
co kdo, jak mnoho obilí dává, jak ho mnoho v restu pozůstává." Proto jim uložil lhůtu do šesti ne-
děl, aby "na každý punkt obzvláštně odpověděli." Jejich některé odpovědi také ještě do misálu po-
znamenal, tahaje je vyšetřováním dále. 

Nevíme, jak vše to účtování nakonec dopadlo. Ale umíme si představiti; že s lidmi, kteří sotva 
všichni uměli psáti, nic nesvedl.Neboť jestliže již pouhá žádost vydati písemné počty je 
"vomámila", jak teprve, když jim učeně nařídil, aby do šesti neděl "špecificirovali". Uznáváme sice 
rádi jeho úřední důkladnost i nově vzplanulou horlivost o kostel v Živohošti, ale jsme toho prosté-
ho rozumu, že chyba v počtech těch lidiček, i když tu a tam nějaká ta položka obilní neb ze dříví 
"vypadla", nebyla tak veliká, jako chyba v účtech pražských pánů; kdež jim z počtů vypadla celá 
Živohošť. Stalo se to ovšem za nepořádků třicetileté vojny a bez viny samého řádu, neboť jeho stat-
ky s kostely byly tehdáž spravovány regentem a světskými úředníky arcibiskupskými. 

Ti kostelní hospodáři se všemi farními staršími, kteří byli před nimi i vůbec se všemi osadníky 
živohošťské farnosti, zaslouží si jistě vděčné paměti. Uvažme jen:hájili a uhájili svému kostelu ma-
jetek i proti urozeným a mocným lidem; v době, kdy se po kostelu nikdo na celém širém světě ne-
ptal, oni s osadou o něj se starali, a jak z jejich počtů viděti – jej tesařským i zednickým dílem 
opravovali, jemu nádobí i vzácné knihy opatrovali, takže se v něm služby Boží mohly po léta kona-
ti, k nim dokonce i z dalekého okolí kněze zvali…Uvážíme-li to vše, nemůžeme se vděčnému pohnu-
tí ubrániti ani jejich jména, třebas je měl pan komisař v podezření zlém, v nepaměti "ututlati" 

Byli to: Jan Vávrů, Jiřík Fabiánek a Marek Michalů. 
(Od Karlova mostu-ročník III.-č.1,str.26-37  Ututlaný kostel) 

 

A ještě z farní kroniky bělické, jak se slavilo v Živohošti posvícení před sto lety. 
Pozvání pana faráře Bělohlávka na slavnost v Živohoušti v roce 1911: 
Veledůstojný Pane! 
Slavnost budeme konati, dá-li Bůh příznivé počasí na Jména P.Marie v neděli. Václavičtí pří-

jdou teprve po 10.hodině. Proto budu konati v 8.h. první mši svatou, po níž po 9.hodině byste moh-
li přijíti od Vás, abyste byli dříve převezeni. Pak by přišli z Václavic a šli bychom společně do kos-
tela, kde by bylo krátké kázání a zpív. mše sv. Odpoledne pak již v 1. hodinu by byla na hřbitově 
pobožnost, po níž v kostele sv. požehnání a pak odchod. 

Živohoušť 4/9 1911                                                                               Na shledanou se těší               
v Kristu oddaný P.V.Běl. 

 

Pozvání jsme přijali a z kazatelny oznámili. Družičky a ženy ke průvodu pozvaly hudebníky, 
bez kterých by nebylo procesí procesím, třebaže žádný z nich prospěch duševní na zřeteli nemá a 
jen po hmotném zisku se shání nebo většina z nich jsou malé víry, nebo žádné! 

Po mši sv. dne 10. vyšli jsme z našeho kostela a šťastně za zvuku hudby a písní Mariánských 
přišli jsme k řece, kde Jirásek z Podhor (sociál.demokrat) a Jos. Buriánek přeběhnuvše nás vybírali 
na hudbu. Obdarovavše je, po prámu převáželi jsme se na druhý břeh Vltavský a po seřazení stou-
pali jsme do příkrého svahu ke kostelu živohouštskému, kde před lípami očekával nás důstojný p. 
živohouštský. Oslovil jsem jej jménem všech přítomných osadníků a on poděkovav, pravil by-
chom šli do kostela, že on bude čekati Václavických. Mezitím co my do kostela kráčeli, převáželi 
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se u velikém počtu majíce v čele svého faráře přes řeku a přišedši do kostela, bylo kázání a mše 
sv., pak rozchod. Odpoledne pak započala slavnost na hřbitově u misionárního kříže se zpěvem a 
výkladem žalmů. Žádný nerušil, jen známý nevěrec mladík z Blažimi vulgo agent zvaný, začal 
reptat, kterého pan farář václavický napomenul řka: Když se vám to nelíbí, jděte pryč. A on se 
vzdálil. Jinak všichni zbožně se chovali. Po sv.požehnání bylo loučení k domovu - a tak krásná ta 
slavnost ukončena. 

Mimořádné bohoslužby v měsíci září: 
13.9. ve 14. 00 hod. poutní mše svatá z Narození P.Marie v Dražeticích u kapličky, 
                                 po mši svaté pobožnost u pomníku padlých za + vojáky 1.svět.války 
27.9. v 15. 00 hod. poutní mše sv. ze svátku sv.Václava v Drevníkách u kapličky 
28.9. v 15. 00 hod. poutní mše sv. ze svátku sv.Václava v Mokrovratech u kapličky 

(28.9. a 5.10. odpolední bohoslužba v Živohošti nebude) 
Přeji požehnané zářijové dny.  

P.Josef Andrejčák O.Cr. 

představitelů obcí Svazku obcí Dobříšska a Novoknínska v rámci  
projektu Systémová podpora rozvoje meziobecní spolupráce v ČR 

V úterý 24. června 2014 proběhlo na Dobříši oficiální setkání starostů v souvislosti s realizací 
projektu „Systémová podpora rozvoje meziobecní spolupráce v ČR v rámci území správních obvo-
dů obcí s rozšířenou působností“, jehož nositelem je Svaz měst a obcí ČR. Setkání se zúčastnilo 13 
starostů a dalších zástupců obcí z celkového počtu 24 obcí ORP Dobříš. V rámci projektu jsou 

První oficiální setkání 



 

Prodej  
brambor  

na uskladnění 
 

Bohuslav Mašek 
Záborná Lhota 3 

 
 

Objednávky  
na tel. : 728 681 008 
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řešena tři základní témata - školství, sociální služby a odpadové hospodářství a jedno volitelné 
téma. A právě volba čtvrtého tématu byla jedním z hlavních bodů setkání starostů. Starostové zvo-
lili jako čtvrté téma cestovní ruch a rozšířili tuto oblast i o nehmatatelné aktivity zahrnující komu-
nitní život v obcích. Název volitelného tématu tak nakonec zní: „Podpora a rozvoj cestovního ru-
chu, udržení, rozvoj tradic a kulturního dědictví“. Realizační tým projektu se v současné době za-
měřuje na zpracování analytické části pro vybrané volitelné téma. 

Volbě tématu však předcházela diskuse nad problémy, které byly v našem území na základě 
analytické části strategie identifikovány ve výše zmíněných třech oblastech. V oblasti školství se 
stal nejdůležitějším bodem diskuse přechod dětí ze škol, které mají 1.-5. stupeň, do škol úplných 
v souvislosti s absorpční kapacitou škol. Dále v regionu vyvstal také problém s nedostatkem od-
borných učeben na školách. V oblasti sociálních služeb byli starostům představeni jednotliví po-
skytovatelé sociálních služeb, kteří na území ORP působí. Ohledně odpadového hospodářství byla 
diskuse nejživější. Starostům byly nejprve představeny statistiky produkce odpadů v našem území. 
Jednalo se např. o množství vytříděného odpadu, produkci biologicky rozložitelného komunálního 
odpadu v území apod. V debatě došlo také k otázce nastavení efektivního systému svozu komunál-
ního odpadu. 

Projekt Podpora meziobecní spolupráce je celorepublikový projekt, do něhož se zapojilo 185 
z 205 ORP v ČR. Cílem projektu je vytvořit podmínky pro spolupráci menších i větších obcí na 
úrovni mikroregionů. Zahraniční zkušenosti jednoznačně prokazují, že spojení sil umožní zkvalit-
nit a zefektivnit veřejné služby, a tím získat pro obce a města další finanční prostředky pro jejich 
rozvoj. Více o projektu se můžete dozvědět zde: http://www.obcesobe.cz/o-projektu/. 

Realizační tým projektu Podpora meziobecní spolupráce 



 

takže čtyři roky jsou opět pryč a je čas trochu zhodnotit uplynulé období z pohledu vedení města 
a mě osobně.  

Celé toto období bylo poznamenáno velkou investiční akcí – výstavbou kanalizace. Bohužel tato 
dlouho připravovaná a očekávaná stavba dostala do vínku hned tři negativní vstupy. Především 
soutěž na dodavatele této investice byla silně poznamenaná probíhající krizí. Když to převedu do 
řeči čísel – původní rozpočet od projektanta byl 145 mil. Kč, ten bylo nutno upravit podle poža-
davků poskytovatele dotace na 126 mil. Kč a vítězná firma vysoutěžila akci za 80 mil. Kč. 
Z uvedeného je jasné, že dodavatel chtě-nechtě musel šetřit. Druhá událost, která negativně ovliv-
nila stavbu, bylo dění na SFŽP (Statní fond životního prostředí) – poskytovateli dotace. Na sklon-
ku roku byl odvolán ředitel SFŽP a následně odstoupil ministr Drobil. Díky tomu v následujícím 
období došlo k značnému pohybu na fondu a ke změně podmínek přidělování dotace. Tato situace 
ve výsledku oddálila podpis smlouvy o přidělení dotace a tím i financování o více než dvanáct 
měsíců. Poslední záležitostí byla dlouho potřebná a plánovaná rekonstrukce části vozovky silnice 
II/114 v průtahu Starým Knínem. Správa a údržba silnic měla finance na tuto rekonstrukci časově 
vázané na II.Q 2011, takže pokud by se nestačilo v tomto úseku kanalizaci položit, dalších pět let 
se nesmělo do vozovky zasahovat. Proto byl tlak na brzké zahájení celé stavby. 

Díky uvedenému jsme začali se stavbou v květnu 2011 a postupně dluh firmě Promont, která 
stavbu realizovala, dosáhl téměř 18 mil. Kč, takže stavba byla dočasně zastavena. Pokračovalo se 
až po podpisu smlouvy v dubnu 2012. 

Dnes jsme již na samém závěru této investiční akce, kdy se dokončují opravy některých místních 
komunikací. Dostavba kanalizace byla jistě důležitá stavba pro město Nový Knín, ale její průběh 
se jistě negativně dotkl jak vedení města, tak financí města, ale především každého občana. Je jas-
né, že stavební práce takového rozsahu přinesou problémy v dopravě, životním prostředí po dobu 
stavby i každodennímu životu nás všech.  

Mezi významné události uplynulého volebního období bohužel patří i povodeň na začátku červ-
na 2013. Přinesla hodně utrpení, škody na majetku občanů i města, zkušeností, ale mně osobně 
utkvěla především vzácná nálada sounáležitosti, pomoci a nasazení, která na určitou dobu zavládla 
v našem městě. Pro vedení města samozřejmě mimo organizačních záležitostí a koordinace pomo-
ci znamenalo výzvu k získání financí na poškozenou infrastrukturu. Můžu říci, že kromě drobných 
dotací těsně po povodních (cca 390 tis. Kč) v tuto chvíli jsme uspěli se sedmi z dvanácti žádostí na 

Novoknínský zpravodaj                                    24                                                      srpen  2014 

Vážení spoluobčané, 



 

Ministerstvu dopravy v objemu cca. 32.384,- tis. Kč. Zbylé žádosti jsme podali na Ministerstvo 
pro místní rozvoj. 

 Tak jako v předešlých letech jsme pravidelně žádali o dotace z Programu regenerace Městských 
památkových rezervací a zón Ministerstva kultury ČR. Za čtyři uplynulé roky bylo z tohoto pro-
gramu získáno na opravu a restaurování památek celkem 630,- tis. Kč. 

V tomto volebním období se nám dále podařilo získat dotaci ze SFŽP na Protipovodňová opatře-
ní ve výši 3.041,- tis. Kč. Tento projekt zahrnoval realizaci bezdrátového veřejného rozhlasu 
s pokrytím všech součástí města, moderní sirény systému HZS a monitorování srážek a vodních 
toků. 

Co se týče majetku 
města podařilo se nám 
získat další dotaci ze 
SFŽP na zateplení a změ-
nu vytápění zdravotního 
střediska ve výši 4.824,- 
tis. Kč. Tato akce je před 
dokončením. 

Nepodařilo se zatím 
bohužel získat dotaci na 
přemístění autobusového 
nádraží a rekonstrukci 
některých památkově 
chráněných staveb.  

Úspěšní jsme byli se 
žádostí o dotaci na vybu-
dování vodovodního při-
vaděče ze Záborné Lhoty 
(Chotilska) do Nového Knína. Zde se nám podařili získat 5.690,- tis. Kč.  

Koncem srpna byla podána další žádost o finanční dotaci na vybudování nového objektu pro 
potřeby místní mateřské školy (včetně dětského hřiště), čímž by se zvýšila kapacita školky o 25 
míst a byl by vyřešen problém s nedostatkem míst i v budoucnu. Podle nejnovějších informací je 
velká šance na získání částky 6.375 tis. Kč (85% rozpočtu akce) z fondu ministerstva školství. 

Celkově se Městu Nový Knín podařilo za uplynulé čtyři roky získat na investičních dotacích 
mimo běžný rozpočet cca 104 milionů Kč, což nás řadí mezi velice úspěšné obce v této oblasti 
v rámci celé České republiky. 

V letech 2010 – 2014 bylo pokračováno i v podpoře sportovní a jiné zájmové činnosti a propaga-
ci Nového Knína. Finančně i jinými formami tak byla podporována činnost Sokola, Sportovního 
klubu, divadelníků, hasičů, skautů, mladých ochránců přírody, hokejového klubu, florbalového 
klubu Kentauři, tenisové školy, Městské knihovny, Městského muzea, Letního kina. V rámci mik-
roregionu Střední Povltaví se dále rozvíjela spolupráce s partnerskou obcí Ledro v Itálii. 
Z jednorázových akcí můžeme zmínit účast města při organizaci Novoknínského triatlonu nebo 
Mezinárodního mistrovství v rýžování zlata na Voznickém potoku.  

Stejně tak jako minulá volební období bych na závěr chtěl poděkovat všem, kteří se na práci ve 
prospěch města a občanů v tomto volebním období podíleli – radě města, zastupitelstvu, ale samo-
zřejmě i mnohým dalším. Bez jejich podpory a sem tam dobrého slova by práce v čele města byla 
ještě mnohem těžší. 

 Pokud mám něco popřát nově zvoleným zastupitelům, tak co nejvíce týmové spolupráce pro 
řešení velkých úkolů a problémů, ale i každodenních záležitostí ke spokojenosti občanů našeho 
města. 

          Tomáš Havlíček 
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V Novém Kníně působí sku-
p i n a  n e j vě t š í  š ko l y 
Taekwon-do I.T.F v České 
Republice Ge-Baek Hosin 
Sool, která tradičně každo-
ročně pořádá nábor nových 
členů do oddílu. Taekwon-
do je moderní bojové umění, 
které si dává za cíl všestran-
ný rozvoj jeho studentů po fyzické, psychické i morální stránce. 

Hlavní morální zásady, kterými by se měl řídit každý taekwondista, jsou zdvořilost, čestnost, vytr-
valost, sebeovládání a nezkrotný duch. V České republice se Taekwon-do cvičí od roku 1987 a je 
organizováno Českým svazem Taekwon-do ITF, jehož členem je i “naše” škola Ge-Baek Hosin 
Sool. Jako technický dohled zde působí mezinárodně uznávaný korejský mistr HWANG HO-
YONG, IX. Dan. Vysokou úroveň bojového umění Taekwon-do v ČR dokládá zisk mnoha cen-
ných umístnění na mezinárodních soutěžích během posledních let. Víc než na sportovní stránku je 
kladen důraz na výuku umění sebeobrany.  

Naše činnost je zaměřena především na mládež školního věku, ale členskou základnu tvoří i děti 
předškolního věku i naopak již dávno plnoletí. Pravidelně pořádáme zkoušky na technické stupně, 
výukové semináře, soustředění, závody a nabízíme také individuální výuku. Tréninky vedou kvali-
fikovaní trenéři. Standardem naší školy je vysoká kvalita, velké množství tréninků a bezkonku-

renční cena. 
 Tréninky budou probíhat pravidelně každý týden 
v úterý od 15:30 do 17:00 na ZŠ pod vedením 
Tomáše Dušánka (1. kup, +420 773 085 704). 
Více informací naleznete na www.tkd.cz. 
 
 

 

 Škola TAEKWON–DO I.T.F. GBHS  
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v Záborné Lhotě  
u Vondráků  

 
od 9. září,  

každé úterý  
a pátek odpoledne,  
sobota dopoledne,  

varný typ: A,B,C, i červené.  
 

Ceny smluvní a dohodou.  
 

Možnost i dovozu.  
 
 

Tel: 606498945. 

Prodej  
a  

samosběr brambor 
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